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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 31.05.2022, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 55 din 25.05.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 55/25.05.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie.  

La şedinţă sunt prezenţi şi preoţii din comună, ca reprezentanţii ai parohiilor. 

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 29.04.2022 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 13.05.2022 

3. Comunicare către Consiliu Local a plângerii dlui. Grădinaru 

4. Comunicare către Consiliu Local a Sentinţei nr. 533 pronunţată de către Tribunalul 

Botoşani 

5. Însuşirea contractului de achiziţie publică nr. 547 din 07.02.2022 având ca obiect: 

”Delegare prin concesiune a serviciului de iluminat public al comunei Leorda” 

6. Aprobare contract cadru de predare în folosinţă gratuită cimitire 

7. Aprobare acordare tichete sociale cu ocazia sărbătorilor pascale 
  

Se solicită suplimentarea ordinei de zi a şedinţei, cu prezentarea plângerii prealabile a 

dlui. Grădinaru depusă în data de 30.05.2022 ulterior trimiterii materialelor de şedinţă şi a 

procesului verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din data de 27.05.2022. Este vorba în 

plângere despre revocarea hotărârii Consiliului Local Leorda cu privire la darea în folosinţă 

gratuită a cimitirelor din comună către parohii. 

 

Se supune la vot ordinea de zi, cu suplimentarea propusă.  

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

 

 

Dl. Angheluşi - propune să schimbe ordinea de zi, pentru a nu reţine preoţii prezenţi în sală de la 

activităţile lor.  

Părintele Ciurciun - solicită să mai aşteptăm, să ajungă toţi preoţii. 

Dl. Angheluşi - în acest caz vom respecta ordinea de zi iniţială. 
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Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 29.04.2022 

 

Dl. Angheluşi: dacă sunt discuţii, vă rog. 

Dl. Grădinaru - legat de acest proiect verbal, s-a discutat acolo aprobarea PV a şedinţei 

din 15.04.2022. Pe cât posibil să puneţi în procesul verbal ce relatez eu cât mai exact. Am găsit 

multe din cele spuse de mine care lipsesc. O să vă dau scris ca dumneavoastră să vă fie mai 

uşor cu completarea acestui proces verbal din 29.04.2022. 

Se supune la vot procesul verbal în care să se prindă şi cele solicitate de dl. Grădinaru. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

 2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 13.05.2022 

 

Dl. Angheluşi: dacă sunt discuţii, vă rog. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Comunicarea către Consiliul Local al plângerii dlui. consilier Grădinaru Viorel. 

Dl. Angheluşi: dă cuvântul dlui. primar. 

Dl. primar - dl. secretar v-a prezenta. 

Dl. secretar: prezintă plângerea prealabilă a dlui consilier local Grădinaru Viorel, prin care 

solicită revocarea HCL nr. 26/29.04.2022 cu privire la aprobarea modificării Regulamentului de 

organizare şi funcţionare a Consiliului Local Leorda. Hotărârea stabilea modul de înregistrare şi 

transmisia şedinţelor de consiliu local. Dl. Grădinaru invocă în plângere o serie de articole. 

Dl. Angheluşi - dacă aveţi de adăugat dle. Grădinaru ceva la cele prezentate. 

Dl. Grădinaru - am mai făcut şi o completare la această plângere, prin care sesizam că 

trebuia depus şi în consultare publică acest proiect de hotărâre. Dl secretar spune că mă 

contrazic. Este greşit. Dacă consiliul local nu revocă hotărârea, mă voi adresa contenciosului 

administrativ. Voi respecta ulterior ce v-a hotărâ instanţa. 

Dl. Angheluşi - această plângere a fost prezentată şi comisiilor de specialitate. A fost 

prezentată şi aici, dl. Grădinaru a venit cu o completare. 

Dl. Grădinaru - dacă dl. secretar citea şi completarea depusă de mine, nu mai spuneam 

nimic. 

Dl. secretar - nu am citit nici plângerea iniţială. Am uitat să menţionez că această hotărâre 

are şi aviz de legalitate de la Instituţia Prefectului Botoşani. 

Dl. Grădinaru - aşa este are aviz. Dar eu în calitate de consilier şi ca urmare a răspunsului 

de la prefectură, respect legea şi mă voi adresa contenciosului administrativ. 

Dl. secretar - nu trebuie să îmi comunicaţi mie acest lucru. Eu doar am prezentat cum stau 

lucrurile. 
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Dl. Angheluşi - orice hotărâre a Consiliului Local nu se aplică până nu primeşte aviz de 

legalitate. La fel şi în cazul în care este contestată. Până atunci se aplică în continuare. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Comunicare Sentinţa 533 pronunţată de către Tribunalul Botoşani 

 

Dl. Angheluşi - dă cuvântul dlui secretar. 

Dl. secretar - prezintă această sentinţă. După cum se ştie am încercat să completăm golul 

din legislaţie, legat de înregistrarea contractelor de arendă. Am făcut un regulament supus spre 

aprobare prin care am stabilit o regulă de arhivare şi înregistrare a contractelor de arendă. În 

legislaţie există o lacună, acole se prevede doar faptul că secreatrul doar înrtegistrează aceste 

contracte. Din prectică s-a constatat că sunt contracte întocmite cu două persoane, se ajunge la 

plângere penală. Cazul dnei. Corina Hriţcu şi altă persoană care a semnalat că este contract 

încheiat fals. Noi am încercat să acoperim această lacună. Dl. Grădinaru a contestat această 

hotărîre, fără sens după părerea mea. Prin această sentinţă suntem acoperiţi, instanţa a stabilit că 

doar înregistrăm contractele.  

Dl. primar - se fac contrace chiar şi cu oameni morţi. Dacă am o copie după buletinul lui, 

mă duc şi fac contract. 

Dl. secretar - da, şi eu sunt obligat să înregistrez, aşa cum este. Dacă aşa s-a considerat că 

este corect să se procedeze, aşa vom proceda. Toată lumea a primit spre studiu sentinţa. 

Dl. Grădinaru - legat de această hotărâre. De ce am contestat la prefectură această 

hotărâre. Dle secretar, dumneavoastră nu sunteţi notar public. Din sentinţă, doresc să redau o 

mică frăzulică din ce spune instanţa, în care se spune că prin această hotărâre au fost instituite 

cerinţe neprevăzute de lege, care adaugă la lege şi îngreunează operaţiunile de înregistrare. 

Deci dle. secretar, unde este legalitatea acestei hotărâri. 

Dl. secretar - tocmai asta spuneam, că s-a încercat să ajutăm la activitatea de înregistrare.  

Dl. Grădinaru - cine a semnat răspunsul pentru instanţă? Consiliul local a fost dat în 

judecată nu primarul comunei. 

Dl. secretar - a semnat dl. primar întradevăr. Trebuia să răspundem la instanţă. Nu văd 

rostul discuţiilor, atât timp cât s-a anulat hotărârea. 

Dl. Grădinaru -  să respectăm legile. 

 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Însuşirea contractului de achiziţie publică nr. 547 din 07.02.2022 având ca obiect: 

”Delegare prin concesiune a serviciului de iluminat public al comunei Leorda” 

 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. Contractul a fost aprobat de Consiliul Local, ca 

urmare a proiectului legat de iluminatul inteligent. A fost înaintat şi comisiilor de specialitate. 

Dl. Angheluşi - dacă sunt discuţii. 

Dl. Grădinaru - legat de aceast proiect. Vreau să amintesc dlui. primar şi dlui secretar care 

este mai proaspăt, când aţi mai venit să prezentaţi în consiliu local o achiziţie publică? Dle. 
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primar, prin acest contract, semnat, plătit, cu viză de legalitate, de ce veniţi acum să-l însuşim 

noi. Este vreo cutumă? Este vreo problemă în el? 

Dl. primar - acest contract a fost aprobat în consiliul local. În urma semnării, l-am adus la 

cunoştinţa consiliului local. A fost aprobat şi apoi semnat de noi. 

DL. Grădinaru - vă rog să aduceţi şi celelalte contracte de achiziţii, de la şcoli. 

Dl. primar - dacă mi se cere..le aduc. 

Dl. Grădinaru - acesta vi l-a cerut cineva? 

Dl. primar - da, AFM-ul a solicitat însuşirea lui de către Consiliu Local. 

Gl. Grădinaru - greşit. 

Dl. Angheluşi - părerea se spune prin vot de fiecare. Dacă mai sunt opinii.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot procesul-verbal în forma prezentată-însuşirea. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

6. Aprobare contract cadru de predare în folosinţă gratuită cimitire. 

 

Dl. Angheluşi - este foarte bine că sunt prezente toate părţile din contract. Îmi aduc aminte 

că a fost o întâlnire prealabilă cu preoţii parohi. Din ce ştiu s-a ajuns la un consens. Este bine că 

toată lumea este prezentă şi se poate negocia acest contract. 

Dl. primar - las la latitudinea consiliului local să hotărască şi să negocieze. Eu în calitate 

de primar duc la îndeplinire ce se hotărăşte. A fost şi la comisii acest proiect. 

Dl. Ciurciun - noi am avut această întâlnire, cu dl. primar şi a fost şi dl. secretar. Am ajuns 

la o întelegere, prin care să preluăm cimitirele, pe motiv că primăria nu are suficient personal. 

Şi am fost de acord, dar cu anumite condiţii. Una ar fi să nu fim nevoiţi să încheiem contract 

separat pentru gunoi, primăria să ridice gunoiul. Ceea ce primăria a şi făcut până în prezent. 

În comună nu este plătit locul de mormânt. Vor trebui făcute nişte lucrări, cum ar fi rampe 

de gunoi, tomberoane, întreţinere alei şi alte. Din prezentul model, aceste lucruri cad în sarcina 

parohiei şi noi nu ne permitem. Aceste promisiuni, notate şi de dl. secretar la întâlnire nu apr 

aici. Contractul este standard, legal, nu neg acest lucru. Dar trebuie să menţionăm aceste 

condiţii şi anume primăria să-şi asume ridicarea gunoiului în continuare şi apoi cu susţinerea 

financiară legt de alei, lucrări şi intabularea acestor cimitire. Sunt obligaţii legale. Dacă aceste 

puncte vor apărea, nu vom mai avea motiv să refuzăm preluarea. Trebuie să prezentăm şi 

consiliilor parohiale acest model de contract. Rugăm să ne înaintaţi. 

Dl. primar - nu discutăm acum despre bani. Noi discutăm despre darea în folosinţă. 

Salubrizarea se plăteşte de către Consiliul Local. Trebuie să ajungem la o cale de mijloc. 

Consiliul local să hotărască plata salubrizării. O să scoatem acest lucru. 

Dl. secretar - nici nu este trecut acest lucru. Se referă la cheltuieli cu strângerea gunoiului. 

Dl. Grădinaru - dă citire articol din contract. Este trecut salubrizare. 

Dl. secretar - Articolul se referă la cheltuieli cu strângerea gunoiului, nu la cheltuieli de 

salubrizare. 

Dl. primar - consiliul local îşi v-a asuma plata salubrizării. Gunoiul se ridică lunea şi joia. 

Cu privire la lucrările de investiţii, o să trebuiască să veniţi cu un plan de lucrări, pentru ca în 
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anul următor, până la buget să putem lua în calcul aceste lucrări: intabulare, alei, pietruire şi 

betonări. La toate cimitirele este asfalt până la poarta cimitirelor. Este tot prin grija Consiliului 

Local şi a primăriei. La nivel de sat Leorda, nu se vrea luarea în folosinţă gratuită. La Dolina 

deja părintele a găsit deja doi oameni care răspund de cimitir, îndrumă cetăţenii din sate să 

scoată gunoiul, să strângă gunoiul. Suntem o primărie foarte săracă, trăim din cote defalcate de 

TVA. Nu am văzut pe nimeni să aducă bani la primărie, în schimb primarul trebuie să facă. 

Dl. Ciurciun - problema este de una de natură legală. Atât dumneavoastră şi domnii 

consilieri aveţi în grijă administrarea comunei. În acest moment, munca pe care nu o puteţi face 

se doreşte să ne-o daţi nouă. Suntem de acord să o preluăm, dar promisiunile dumneavoastră 

verbale să apară scris. Aceasta este singura condiţie. Să apară scris în contract, le voi înainta şi 

le vom semna ulterior. Vom găsi până la urmă tot ce trebuie pentru a funcţiona bine cimitirul. 

Dl. primar- roagă pe dl. secretar să noteze şi să se refacă. Vom specifica în contract tot ce 

s-a solicitat. Tot timpul am fost de acord să susţin, ştiţi foarte bine.  

Dl. Ciurciun - vă rog să treceţi aceste lucruri în contract şi vom rezolva. 

Dl. primar - plătim foarte mult la salubrizare. Ce s-a luat de la cimitire nu depăşim 5000 

de lei, să ştiţi. 

Dl. Angheluşi - acest proiect de contract intră în legalitate de la momentul semnării. Se 

semnează doar când cădeţi de comun acord toate părţile. 

Dl. Grădinaru - legat de HCL nr. 20. Contest această hotărâre deoarece au fost adăugate 

al. 6 şi 7. Proprietarul trebuie să întreţină aceste cimitire, să le intabuleze, trage apă, curent şi 

salubrizare. Rog pe iniţiator să retragă acest proiect, să se refacă, să fie trimis spre consultare 

către toţi şi când ajungem la concluzia că este bun, îl dăm către parohii. 

Dl. Ciurcun - rog pe dl. secretar să refacă acest contract aşa cum s-a stabilit acum- 

salubrizarea, investiţiile. Să faceţi precizarea cu ridicarea gunoiului. În rest suntem de acord cu 

celelalte puncte. 

Dl. secretar - aşa vom proceda. 

Dl. primar - am mai spus, nu există ca primarul să spună că nu, că trebuie să plătiţi 

gunoiul. Nu am numărat mormintele pentru ca să daţi bani de gunoi. La Costineşti erau într-o 

seară 5 oameni care coseau. Nu ştiu cine i-a organizat. 

Dl. Ciurciun - cred că nu mai este nimic de discutat. Aşteptăm să le primim şi vă dorim 

spor la treabă. 

Dl. Angheluşi - am vrut să spun şi eu ceva. Sunt printre cei mai vechi din sat. Primăria nu 

avea până acum aceşti oameni în curte. Veţi semna acest contract după ce veţi fi convinşi că 

este în regulă. 

Dl. Urigiuc - consider că primăria care este proprietar nu a făcut lucrările ce trebuiau 

făcute pentru a fi predat. Nu a făcut intabulare, nu se face întreţinere corectă, nu s-a tras curent, 

nu s-a tras apă. 

Dl. Haras - sunt dezamăgit că vă certaţi aşa la fiecare şedinţă. Vreau să vă întreb dacă în 

contract veţi putea specifica ce suprafaţă se dă pentru celelalte culte. Este important deoarece 

aşa cum se spunea mai devreme, noi poate nu vom mai fi acolo peste 10 ani. 

Dl. primar - sigur că da. Împreună vom merge să măsurăm, vom delimita vizual, nu prin 

gard ce o să ramână pentru aceştia. Toţi suntem trecători. Am fost deschis la discuţii. 
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Dl. Ciurciun - parohia nu este capabilă să susţină în totalitate toate cheltuielile legate de 

întreţinerea cimitirelor. Un contract scris agreat de ambele părţi ar rezolva problema. 

Dl. Haras - este  

Dl. primar - am fost tot timpul deschis şi nu am dat niciodată înapoi.  

Dl. Grădinaru - Scrisul este scris. 

Dl. Haras - fiind două tabere, trebuie să ajungeţi la un comun acord. Internetul este plin de 

filmări cu certuri din consiliu local. De exemplu cu Garda de mediu. 

Dl. primar - nici înainte de afi primar şi nici după, Dulgheru Ştefan nu a fost  să filmeze 

pe nimeni şi nu a făcut panarama ce o face.... 

Dl. Grădinaru - vă temeţi de transparenţă dle. primar. O să revin la filmat într-o lună. Nici 

nu durează o lună. 

Dl. primar - Nu se înţelege ce înseamnă dezvoltarea unei localităţi. 

Dl. Grădinaru - am propus acordarea de stimulente. Nu s-a vrut.  Am pregătit pentru paşte 

să se de-a bani sub formă de tichete. 

Dl. primar - dacă nu am prevederi bugetare cum pot să dau bani?  

Dl. Grădinaru - dar prevedere pentru tone de motorină este? 

Dl. primar - dacă s-a plătit înseamnă că a fost. 

Dl. Grădinaru - cheltuim bani pe lucruri inutile. De asta nu avem bani pentru oameni. 

5000 de lei erau aşa de mult, 5000 de lei pentru tineri căsătoriţi era aşa de mult? 

Dl. Haras - încercaţi să nu vă mai certaţi. Sunt oameni care chiar vor să se facă ceva în 

comună. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, cu modificările solicitate de 

către preoţii parohi. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

7. Aprobare acordare tichete sociale cu ocazia sărbătorilor pascale. 

 

Dl. primar - putem veni oricând cu propuneri populiste, însă nimeni nu vine şi cu sursa de 

finanţare. Supuneţi la vot. 

Dl. Grădinaru - trebuia să îmi daţi mie cuvântul dle preşedinte. Eu am iniţiat acest proiect 

şi eu trebuie să-l prezint. Nu trebuia pus în consultare publică, v-am lăsat şi nu am spus nimic. 

Este cu caracter normativ, nu individual ca să stea în dezbatere publică. Nu ştiu cât o să mai 

continuaţi cu atâtea ilegalităţi. Opriţi-vă odată. Am vrut ca pensionarii care au pensii până într-o 

1000 de lei să li se acorde ajutor sub formă de tichete. Nu s-a dorit acest lucru şi nu a fost 

bunăvoinţă. Asta a fost răutate domnilor. O să-l pun şi la anul. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, cu modificările solicitate de 

către preoţii parohi. 

Se respinge cu un număr de 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

Se trece la suplimentarea ordinii de zi. 
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Dl. Angheluşi - avem o suplimentare întradevăr. Este vorba despre: 

 

8.  Aprobare proces-verbal al şedinţei extraordinare-de îndată din 27.05.2022 

 

Dl. Grădinaru - dl. secretar, o mare parte din discuţii se regăsesc aici. Vă rog să completaţi 

unde am luat cuvântul legat de existenţa camerelor de vederi. 

Modificaţi acolo. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot procesul-verbal co modificările solicitate. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 9 al ordinii de zi. 

 

  

9. Prezentare plângere prealabilă a dlui. Grădinaru Viorel cu privire la revocarea 

hotărârii Consiliului Local Leorda cu privire la darea în folosinţă gratuită a cimitirelor 

din comună către parohii. 

 

Dl. Grădinaru - am pus-o deoarece al. 6 şi 7 sunt introduse pe deasupra. Fără discuţii, 

amendamente, etc. Şi pe lângă acestea mai sunt câteva cutume şi sper că se v-a anula. 

Dl. secretar - roagă consilierii să comunice dacă revocă sau nu cele două hotărâri 

contestate de dl. Grădinaru. 

Dl. Grădinaru - am procedat aşa deoarece aşa se cere pentru a merge mai departe în 

contencios. 

Consiliul local a luat act de cele două plângeri prealabile ale dlui consilier Grădinaru şi nu 

revocă cele două hotărâri. 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

ANGHELUŞI CONSTANTIN                       LUNGU CORNEL 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


